
ГЛАГОЛИТЕ AVOIR [авоар] /имам/ 

И ETRE [етр] /съм/ 

LES VERBES AUXILIAIRES AVOIR ET ETRE 

[ле верб оксилиер авоар е етр ] 

 

Във френския език глаголите avoir и être се наричат спомагателни глаголи, т. е. такива, 

които лишени от собственото си значение и съчетани със сегашното или миналото 
причастие, деепричастието или инфинитива на друг глагол служат за образуване на 

сложните глаголни времена. 
 
 

Форми на спомагателния 

глагол AVOIR 

 
Formes affirmatives [форм зафирматив] /положителни форми/ 

 

Единствено число Множествено число 

J’ ai [же] /аз имам/ Nous avons [нузавон] /ние имаме/ 

Tu as [тю a] /ти имаш/ Vous avez [вузаве] /вие имате/ 

Il a [ил а] /той има/ Ils ont [илзон] /те имат/ 

Elle a [ел а] /тя има/ Elles ont [елзон] /те имат/ 

  

Formes négatives [форм негатив] /отрицателни форми/ 
 
Във френски отрицателните форми се образуват като пред глаголната форма се постави 

частицата NE, а след глаголната форма – PAS. 
 

Единствено число Множествено число 

Je n’ai pas [жу не па] /аз нямам/ Nous n’avons pas [ну навон па] /ние 

нямаме/ 

Tu n’as pas [тю на па] /ти нямаш/ Vous n’avez pas [ву наве па] /вие нямате/ 

Il n’a pas [ил на па] /той няма/ Ils n’ont pas [ил нон па] /те нямат/ 

Elle n’a pas [ел на па] /тя няма/ Elles n’ont pas [ел нон па] /те нямат/ 

 
Formes interrogatives avec inversion [форм зентерогатив авек енверсион] 

/въпросителни форми с инверсия/ 
 

При нормален словоред  подлога предшества сказуемото, а при инверсията разменяме 
местата им и поставяме тире (-) между тях. За 3 лице, ед. ч. вмъкваме – t – за 
благозвучие и по-лесно четене.  

 

Единствено число Множествено число 

Ai – je? [еж] /имам ли/ Avons – nous? [авон ну] /имаме ли/ 

As – tu? [а тю] /имаш ли/ Avez – vous? [аве ву] /имате ли/ 

A – t – il? [атил] /има ли той/ Ont – ils? [онтил] /имат ли/ 

A – t – elle? [ател] /има ли тя/ Ont – elles? [онтел] /имат ли/ 

 

Formes interrogatives sans inversion [форм зентерогатив санзенверсион] /въпросителни 
форми без инверсия/ 



 

Ако искаме да избегнем инверсията, употребяваме частицата EST-CE QUE пред 
личното местоимение. Когато то започва с гласна, финалното Е в EST-CE QUE отпада 
и поставяме апостроф ‘ . 

 

Единствено число Множествено число 

Est – ce que j’ai? [ескъ же] /имам ли/ Est – ce que nous avons? [ескъ нузавон] 
/имаме ли/ 

Est – ce que tu as? [ескъ тю а] /имаш ли/ Est – ce que vous avez ? [ескъ вузаве] 

/имате ли/ 

Est – ce qu’ il a ? [ескил а] /има ли той/ Est – ce qu’ ils ont ?  [ескил зон] /имат 
ли/ 

Est – ce qu’ elle a ? [ескел а] /има ли тя/ Est – ce qu’ elles ont ? [ескел зон] /имат 

ли/ 

 

 

 

Форми на спомагателния 

глагол ETRE 

 
Formes affirmatives [форм зафирматив] /положителни форми/  

 

Единствено число Множествено число 

Je suis [жъ сюи] /аз съм/ Nous sommes [ну сом] /ние сме/ 

Tu es [тю е] /ти си/ Vous êtes [вузет] /вие сте/ 

Il est [ил е] /той е/ Ils sont  [ил сон] /те са/ 

Elle est [ел е] /тя е/ Elles sont [ел сон] /те са/ 

 

Formes négatives [форм негатив] /отрицателни форми/ 
 

Единствено число Множествено число 

Je ne suis pas [жъ не сюи па] /аз не съм/ Nous ne sommes pas [ну нъ сом па] /ние 

не сме/ 

Tu n’es pas [тю не па] /ти не си/ Vous n’ êtes pas [ву нет па] /вие не сте/ 

Il n’est pas [ил не па] /той не е/ Ils ne sont pas [ил нъ сон па] /те не са/ 

Elle n’est pas [ел не па] /тя не е/ Elles ne sont pas [ел нъ сон па] /те не са/ 

 
Formes interrogatives avec inversion [форм зентерогатив авек енверсион] 

/въпросителни форми с инверсия/ 
 

Единствено число Множествено число 

Suis – je? [сюиж] /аз ли съм/ Sommes – nous? [сомну] /ние ли сме/ 

Es – tu? [етю] /ти ли си/ Etes – vous? [етву] /вие ли сте/ 

Est – il? [етил] /той ли е/ Sont – ils? [сонтил] /те ли са/ 

Est – elle? [етел] /тя ли е/ Sont – elles? [сонтел] /те ли са/ 

 

 
Formes interrogatives sans inversion [форм зентерогатив санзенверсион] /въпросителни 

форми без инверсия/  



 

Единствено число Множествено число  

Est – ce que je suis? [ескъ жъ сюи] /аз ли 

съм/ 

Est – ce que nous sommes? [ескъ ну сом] 

/ние ли сме/ 

Est – ce que tu es? [ескъ тю е] /ти ли си/ Est – ce que vous êtes? [ескъ вузет] /вие 
ли сте/ 

Est – ce qu’il est? [ескил е] /той ли е/ Est – ce qu’ils sont? [ескил сон] /те ли са/ 

Est – ce qu’elle est?[ескел е] /тя ли е/ Est – ce qu’elles sont? [ескел сон] /те ли 

са/ 

 
 

Употреба на спомагателните глаголи AVOIR и ETRE 
 

Спомагателният глагол avoir служи за образуване на сложните времена на:  
 Всички преходни глаголи 

 Почти всички непреходни глаголи 
 Самите спомагателни глаголи avoir и être 

 

Спомагателният глагол être служи за образуване на сложните времена на: 
 Всички възвратни глаголи 

 Следните непреходни глаголи и производните им: 
 

aller але отивам 

venir вънир идвам 

arriver ариве пристигам 

partir партир заминавам 

entrer антре влизам 

sortir сортир излизам 

monter монте качвам се 

descendre десандр слизам 

naître нетр раждам се 

mourir мурир умирам 

rester ресте оставам 

tomber томбе падам 

 
 Когато някои от тези глаголи са употребени като преходни, те се спрягат с avoir 

и имат друго значение: 
 

descendre десандр снемам, свалям 

entrer антре вкарвам 

monter монте монтирам, качвам 

sortir сортир изваждам, изкарвам 

 

Например: 
Il est sorti très vite. [ил е сорти тре вит] /той излезе много бързо/ 
Il a sorti les papiers. [ил а сорти ле папие] /той извади документите/ 

 

 

 



Текст: 

 

J’ ai un ami super. Il a une montre suisse. Et toi, as – tu une montre ? Nous avons, aussi un 
appartement à Paris. Mon père a une moto. Ma mère, elle a une soeur qui habite à Nice. 

Est – ce que vous avez une soeur ? Et nous, nous sommes une famille formidable. 
 

[же ън ами сюпер. Ил а юн монтр сюис. Е тоа, а тю юн монтр? Нузавон оси ън 
апартъман а пари. Мон пер а юн мото. Ма мер, ел а юн сьор ки абит а нис. Ескъ вузаве 
юн сьор? Е ну, ну сом юн фамий формидабл] 

 
/Имам един страхотен приятел. Той има швейцарски часовник. А ти, имаш ли 

часовник? Ние, също така имаме апартамент в Париж. Баща ми има мотоциклет. 
Майка ми има сестра, която живее в Ница. Вие имате ли сестра? А ние, сме едно 
прекрасно семейство./ 

 
 

 

 

 

Нови думи 

 

une conversation юн конверсасион разговор 

aimer еме обичам 

la musique ла мюзик музика 

beaucop боку много 

chanter шанте пея 

le sport лъо спор спорт 

jouer жуе играя 

le football лъо футбол футбол 

un copain ън копен приятел 

le tennis лъо тени тенис 

habiter абите обитавам, живея 

adorer адоре обожавам 

la campagne ла кампаня село, поле, провинция 

une vedette юн въдет звезда, знаменитост 

travailler травайе работя 

un jour ън жур ден 

toujours тужур винаги 

arriver ариве пристигам 

à l’heure а льор навреме 

chez ше при 

un parent ън паран родител 

un fruit ън фрюи плод 

parler парле говоря 

un problème ън проблем проблем 

 

 

 


